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Az ülés helye:   Művelődési ház 
  Úny, Kossuth L. u. 12. 
 
Az ülésen megjelentek: Pósfai József   polgármester 
  Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester 
   
  Kovács Gyuláné   jegyző 
 
A lakosság részéről:  A mellékelt jelenléti ív (1. melléklet) szerint 25 fő 
     

   
Az ülést vezette: Pósfai József   polgármester 
 
 
Pósfai József polgármester: Köszönti a megjelenteket, majd megnyitja az ülést és megállapítja, 
hogy az ülés nem határozatképes, így határozat nem születhet. Az ülés vezetője elmondja, hogy a 
Meghívó (2. melléklet) szerinti napirendet javasolja tárgyalni: 
 

Napirend: 

1.) Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
Levezető: Pósfai József polgármester 

 
 
 1.) Napirend tárgyalása 
 

Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
 

Levezette: Pósfai József polgármester 
 
Pósfai József polgármester: Bevezetésként elmondja, hogy a 2015. évi költségvetési 
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törvénytervezet ismeretében az önkormányzat jövő évi várható bevétele 45,738 millió Ft, míg a 
kiadása (a dologi kiadások idei évi szinten tartása mellett) 45,915 millió Ft, ami szerinte kezelhető. 
Ami örömteli, hogy a településüzemeltetési állami támogatás ~2 millió Ft-tal nő, míg az 
óvodaműködtetésre is lényegesen több (~3 millió Ft) támogatást kap az önkormányzat annak 
következtében, hogy kilépett a társulásból. 
Viszont ami nem örömteli, hogy a tervben még szerepel a kommunális adó, mint bevétel. Ebből 
következik, hogy jelenleg még nem lát esélyt a csökkentésére. 
Fejlesztésre a jövő évben 5 millió Ft van tervezve a Beloiannisz utca teljes felújítására, amire már 
ebben az évben megkapták a pénzt, amit jövő év végéig kell elkölteni. 
Örömmel tölti el, hogy az elmúlt évekhez képest szép számmal eljöttek a Közmeghallgatásra. A 
napirend meghatározásánál az volt a fő szempont, hogy a Képviselő-testületnek 6 hónapon belül 
össze kell állítani a választási ciklusra vonatkozó munkatervét. Ehhez várják a tisztelt megjelentek 
javaslatait.  
Kéri, hogy aki szólni kíván, tegye meg. 
 
Rubner Rudolf: A Beloiannisz utcában teljes felújítás lesz vagy csak kátyúzás? 
 
Pósfai József polgármester: Kátyúzás után un. teljes felületi zárás a terv, ami teljes szélességben 
új aszfaltréteget jelent. Továbbá a padka is rendezésre kerül. 
 
Tóth Ferenc: A járda fog-e működni az utcában, mert volt ott járda és van ahol még látszik is, de 
egyéb okok miatt van ahol jelenleg le van zárva. 
 
Pósfai József polgármester: A járdafelújítás nem része a programnak, de úgy gondolja, hogy egy 
gyér forgalmú utcában nem feltétlenül kell külön járdát építeni. 
 
Soós Zsigmond: A Béke utca tudja, hogy állami közút, de annyira rossz állapotban van, hogy 
kezdeményezni kell az országgyűlési képviselőnél a felújíttatását. Járda is kéne végig. Az útdíj 
kiszélesítése miatt a kamionforgalom megnövekedett a díjmentes utakon, ami a kérdéses út állagát 
is tovább rontja. 
 
Meggyes István: A Kossuth Lajos utca bal oldalán a patakmeder évek óta nem volt takarítva. 
Érdeklődik, hogy mikor várható a takarítás, mert nála és a szomszédjában a nyári esőzések 
következtében többször állt az udvaron a víz, veszélyeztetve a baromfiállományt.  
Ha nincs az önkormányzatnak pénze rá, akkor a Nefelejcs utcai tulajdonosokra kellene odahatni, 
akik a helyett, hogy takarítanák az ingatlanuk mentén a patakmedret lekerítik, és mindenféle 
hulladékkal szennyezik, gátolva a víz szabad folyását. 
 
Pósfai József polgármester: A vitatott kerítéssel kapcsolatosan felszólította az érintett tulajdonost, 
kérve, hogy mutassa be a földmérői vázrajzot, ami alapján kitűzte a kerítés nyomvonalát. Mert ha 
van ilyen, csak ellenpróbával (újbóli kimérettetéssel) lehet tovább folytatni az ügyet. Tekintettel 
arra, hogy folyamatban lévő ügyről van szó megígérte Meggyes úrnak, hogy a fejleményekről 
írásban tájékoztatja majd, mivel Ő tett közérdekű bejelentést az ügyben. Annyit kíván még 
elmondani, hogy a kérdéses részen a patakmeder szélessége ~6 m. 
A patakmeder rendben tartása a tulajdonosoknak mindenképpen érdeke, de kötelessége is. A 
problémák akkor kezdődtek, amikor a patak két partján fekvő ingatlanok más-más tulajdonába 
kerültek, és a patakmeder senki földjévé vált. Jelenleg nem lát fedezetet a patakmeder kotrására. A 
karbantartási munkákra kötelező jellegű szerződés van a Gerecse-Pilis Vizitársulattal (utoljára ők 
végezték a medertisztítást a kérdéses szakaszon), de jelenleg a túlélésükért küzdenek, érdemi 
munkavégzés nem várható tőlük. Figyelemmel kísérik az ügyet, bízik benne, hogy anyagi forrást is 
sikerül majd teremteni a szükséges munkához. 
Már többször elmondta, hogy a Fenyves, a Béke és a Bercsényi utcák állami közutak, és sajnos 
nincs külön helyrajzi számra osztva a járda és a csapadékvíz elvezető árok. Mind az út részét 
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képezik. Így új árok és járda építése csak a Közútkezelő Kht. engedélyével és beleegyezésével 
lehetséges. Ez sajnos, mint a Bercsényi utcai járdaépítésnél is bebizonyosodott inkább rontja, mint 
javítja a pályázati esélyeket.  
2013-ban az infrastruktúráért felelős államtitkártól (jelenlegi országgyűlési képviselőnk), öt 
környező település képviselő-testületi határozattal alátámasztva kérték a 1106 jelű állami közút 
felújítását, amire azt a választ kapták, hogy anyagiak hiányában belátható időn belül nem kerülhet 
rá sor. Erről emlékei szerint annak idején tájékoztatta Soós urat is. 
A kamionforgalom tekintetében várható kedvező változás. A Közútkezelő jogértelmezése szerint az 
útdíj köteles utak körének kiszélesítésével a súlykorlátozó (12 t) táblák kihelyezése okafogyottá 
vált, mert szerintük a törvény előírja, hogy az érintett járművek a legrövidebb úton kötelesek 
főútvonalra hajtani, azaz nem kerülhetnek ki fizetős utakat. Ma volt egy járási rendőrségi fórumon, 
ahol ígéretet kaptak, hogy Rendőrség ez ügyben egyeztet a Közútkezelővel. 
 
Soós Zsigmond: Úgy gondolja, hogy a Béke utca felújítása tekintetében mindenképpen tenni kell 
valamit. Meg kell hívni az országgyűlési képviselőt, hogy a helyszínen látva az út állapotát, hátha 
felajánl valami segítséget. Ha kell, gyűjtenek ismét aláírást is. 
 
Józsi Beáta: Kérdezi, hogy a művelődési házat milyen feltételekkel lehet bérelni, illetve használni 
csoportos rendezvényekre (konkrétan testedzést szolgáló tánc)? 
 
Pósfai József polgármester: A művelődési ház közösségi térként történő hasznosítása jelenleg 
alapvetően szerződéses alapon történik. Ennek keretében az önkormányzat anyagilag is támogatott 
programokat. 
Az egyéb irányú használatot egy képviselő-testületi határozat szabályozza. Az igénybevétel 
szabályai: 
A helyiségek igénybevételének szándékát 5 nappal a tervezett igénybevétel előtt írásban kell kérni a 
polgármestertől. A használatról a polgármester, 100 fő feletti rendezvény esetében a képviselő-
testület dönt a már betervezett programok időpontjának figyelembevételével. 
A helyiségek ünnepnapokon és munkaszüneti napokon nem vehetők igénybe, kivéve az 
önkormányzat és intézményei saját szervezésű rendezvényeit. 
A településen működő civil szervezetek, önszerveződő közösségek, klubok részére az 
Önkormányzat a Művelődési ház, mint közösségi színtér helyiségeinek a térítésmentes 
igénybevételét biztosítja, amennyiben ingyenesen vagy önköltséges alapon, minden helyi érdeklődő 
számára elérhető programot szerveznek.  
Bérleti díj köteles tevékenységek és szolgáltatások: árusítások, vásári tevékenységek, 
termékbemutatók, egyéb üzleti célú igénybevételek, gyűlések, fórumok, kivéve az önkormányzat és 
intézményei saját szervezésű rendezvényeit, esküvők, illetve magánszemélyek által szervezett 
magáncélú rendezvények, civil szervezetek és önszerveződő közösségek, klubok zártkörű 
rendezvényei. 
Ha heti rendszerességgel tartandó programról van szó, akkor az előző testületin született határozat 
értelmében a használatba vevővel szerződést kell kötni. 
 
Friedrich Árpád:  Érdeklődik, hogy a kábeltv csatornaváltoztatása ügyében hogy zárult az 
igényfelmérés, mert Ő már évekkel ezelőtt szerette volna az Echo tv műsorra tűzését. 
 
Pósfai József polgármester: A többség igennel válaszolt, a képviselő-testület egy hét múlva 
tárgyalja az ehhez szükséges ÁSZF módosítást. Bízik benne, hogy január 1-től működni fognak az 
új csatornák. 
 
Rubner Rudolf: Kéri a polgármester úr tanácsát. A Bercsényi utca jobb oldalán nincs árok. A bal 
oldalon ugyan van árok, de sok a kátyú, a betonlapok nagy része be van dűlve, és sok helyen magas 
a padka is, így ott az út szélén folyik a víz, esős időben. Járda híján kénytelenek abban járni. Úgy 
gondolja, hogy ha a jobb oldali árok helyreállításra kerülne, kevesebb víz folyna a bal oldalon. 
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Pósfai József polgármester: Emlékei szerint a jobb oldalon sosem volt végig árok, csak a 18. hsz-
ig. Hogy onnan meg hová folyott a víz nem tudja, ezért még azon a szakaszon sem tartja 
szerencsésnek az árok helyreállítását.  
Az egyéb dolgokkal kapcsolatosan csak ismételni tudná, amit a Béke utcával kapcsolatosan 
elmondott. 
 
Rónai Szilárd: Van-e távlati terv az „új” Dózsa György utca aszfaltozására? 
 
Pósfai József polgármester: Csak pályázati támogatás igénybevételével lát esélyt az utca 
rendbetételére. Ehhez viszont meg kell ismerni, hogy milyen programokra lehet majd pályázni 
2020-ig EU-s keretből. Jelenleg még nincsenek pontos információi. 
 
Rubner Rudolf: 3-4 napja hallja a rádióban, hogy az önkormányzatok új adókat vezethetnek be. 
Kérdezi, hogy helyben vannak-e ilyen tervek? 
 
Pósfai József polgármester: Valóban a napokban fogadta el a Parlament a jövő évi 
adóváltozásokat és ennek része a helyi adótörvény módosítása is. Nem tervezik új adó bevezetését, 
ha az önkormányzat anyagi helyzete engedi a kommunális adót is csökkenteni szeretnék. 
 
Takács Ottó: Kérdezi, hogy a gépjárműadó, milyen arányban oszlik meg az önkormányzatok és az 
állam között, és hogy az iparűzési adó teljes egészében önkormányzati bevétel-e? 
 
Pósfai József polgármester: Az új önkormányzati törvény, illetve az önkormányzatok feladatalapú 
finanszírozásának a bevezetése a gépjármű adó 40 %-át hagyta az önkormányzatoknál. Az iparűzési 
adó teljes egészében önkormányzati bevétel. 
 
Takács Ottó: Vannak jó példák arra, hogy az önkormányzatok eltörölték az iparűzési adót, amit az 
ennek következtében ide bejelentkező cégek gépjárműadójából befolyt bevételnövekmény 
ellensúlyoz. Lehet, hogy ezzel a kommunális adó is eltörölhetővé válna. 
Ehhez persze fel kellene kutatni vállalkozásokat, akik ilyen feltételekkel ide jelentenék be 
székhelyüket.  
 
Pósfai József polgármester: Ahogy a kampánylevelében írta Takács úr, ez valóban10-12 éve jó 
ötlet volt. Ma azonban kételyei vannak e téren. A gépjárműadó helyben maradó részéről már esett 
szó. A kistelepülési önkormányzati lobby következtében ~5 éve az iparűzési adóbevallást ismételten 
meg kell osztani a telephelyek között. Nem hiszi, hogy egy önkormányzat jó szemmel nézné, hogy 
pl. a közigazgatási területén lévő telephelyen tárolt gépjárművek után más településen fizessen adót. 
Az telephellyel rendelkező cég az iparűzési adót biztos, hogy nem tudja megkerülni. 
 
Takács Ottó: Az interneten élénk vita alakult ki a Kossuth Lajos utca közlekedési rendjének az 
átszervezéséről. Úgy gondolja, hogy vannak ellentmondások Úny belterületén a közlekedési táblák 
területén, első sorban a sebességkorlátozás vonatkozásában. Viszont leszűrve a vita tapasztalatait 
azt kéri, hogy a Kossuth Lajos utcában, a legszűkebb szakaszán (Klimó Vegyeskereskedés és a 
Kernnék közötti szakaszon) kerüljön kihelyezésre 30 km/h-ás sebességkorlátozó tábla. 
 
Pósfai József polgármester: Amennyiben a 30 km/h-ás sebességkorlátozó tábla kihelyezése 
lakossági igény, testület elé terjeszti. 
A vita témájáról részben informálódott. Néhány évvel ezelőtt már felvetődött „fekvő rendőr” 
kihelyezésének a kezdeményese a Kossuth Lajos utcában. Akkor megkérdezte a Volánt, hogy ilyen 
típusú forgalomlassítás esetén bejárnak-e a menetrendszerinti buszok az utcába, azt a választ kapta, 
hogy nem. Valószínű, hogy ez ma is így lenne, ezért mérlegelésre kéri az utca lakosságát, hogy mi a 
fontosabb, a „fekvő rendőr” vagy a menetrendszerinti buszok közlekedése az utcában. 
A sebességkorlátozási táblákat illetően nincsenek aggályai. Ami jelenleg probléma, hogy a Dág 
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felől bejövő út lakott terület kezdetét jelző táblája alól valaki lelopta a 40 km/h-ás 
sebességkorlátozó táblát. Bízik benne, hogy a Közútkezelő rövidesen pótolja. 
A Kossuth Lajos utca „Újtelep” felőli részén, miért is van ott a lakott területet kezdetét jelző tábla, 
ahol van. 1. Mert a Rendőrség kérte a kihelyezését, mivel sebességméréseik alkalmával többen arra 
hivatkoztak, hogy nem tudnak az Únyon érvényben lévő sebességkorlátozásról, mert a buszforduló 
előtt beágazó földútról jöttek be a községbe.  
2. Ha már földútról bejövő forgalom miatt kellett kihelyezni, akkor a jelenlegi helyszínen három 
ilyen útról beérkezőket figyelmeztet. 
3. Ahol a tábla van, az utca nyomvonala onnantól külterület. 
Egyébként úgy gondolja, hogy az „Újtelep”-ig vezető út normál közlekedési viszonyok között 
zsákutcának számít, ezért aki odáig közlekedik, tekintettel arra, hogy lakott terület végét jelző tábla 
nincs kihelyezve, arra ugyanazok a szabályok vonatkoznak kifelé menet, mint befelé. Kivéve az 1. 
pontban leírtakat, akik szerinte a valóságban minimális számban vannak. 
 
Rubner Rudolf: A Kossuth Lajos u. 50. számú háznál nagyon kilóg a diófa a közútra. Kinek a 
feladata lenne azt legallyazni? 
 
Pósfai József polgármester: Első sorban a tulajdonosnak, de ha Ő nem hajlandó rá akkor a kilógó 
ágakat az önkormányzat is levághatja, mint a közterület gazdája. Megnézik majd, hogy szükséges-e 
beavatkozás. 
 
Tóth Ferenc: 63 éve él a faluban, de még nem érezte olyan bűzösnek és szemetesnek a falut, mint 
mostanában, főleg esőzés alkalmával van nagy bűz. Régebben nem szemeteltek ennyire az emberek 
közterületen. 
„Európa falu” hirdeti a tábla a Községháza falán. Kérdezi, hogy halotti sírkövek ledöntése, 
tojásdobálás, szemetelés, közterület megrongálása teszi azzá? Sajnálatos események, amik a 
közelmúltban történtek, reméli nem ez jelenti az európaiságot. Régen, amikor még kijártak a 
tehenek a legelőre, az elpottyantott ürüléküket mindenki összeszedte a háza előtt és bevitte szó 
nélkül. Ma meg inkább szemetelnek az emberek. 
 
Pósfai József polgármester: Elnézést kér a hozzászólótól, de a felvetéseire nem kíván reagálni. 
 
Takács Ottó: A fűtésszezon beálltával azt érzékeli, hogy olyan szemetet is elégetnek egyesek, ami 
erősen környezetszennyező. Úgy gondolja, hogy ez kezelhető lenne valamilyen szinten az állami 
szociális tűzifa akció keretében. Kérdezi, hogy az önkormányzat  nyújtott-e be igényt ilyenre? 
 
Csorba József: Vannak önkormányzati területek, ahol lehetne kivágni fát és azt szétosztani a 
rászorulóknak. 
 
Pósfai József polgármester: Amikor az igénylést be kellett nyújtani szabadságon volt, így a 
részleteket nem ismeri, de nem igényeltek. Viszont nem az ingyenes faosztásban látja a kiutat, mert 
akik a legnagyobb szemétégetők tele van az udvaruk fával. Szemléletbeli problémáról van szó, 
ahhoz hogy ez megoldódjon, fel kell nőnie egy környezettudatosan nevelt generációnak. 
 
Kovács Gyuláné jegyző: A szociális tűzifa igényléséhez képviselő-testületi döntés, és az 
elosztáshoz önkormányzati rendelet alkotása szükséges, amire szűkös határidő volt az 
önkormányzati választások előtt. Az önkormányzatnak pénzébe kerül a szociális tűzifa, tízezer 
forintot kell fizetni m3-enként és a szállításról is az önkormányzatnak kell gondoskodni a kijelölt 
erdőgazdaságtól, ami nincs a közelben. A rendszeres szociális ellátásban részesülők között lehet a 
tűzifát szétosztani. Aki tüzelőanyag beszerzéssel kapcsolatos anyagi gondokkal fordult az 
önkormányzathoz, önkormányzati segély (előtte átmeneti segély) formájában részesült 
támogatásban. A lehetőség most is megvan. 
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Takács Ottó: Jön a téli időszak, az lenne a kérése az önkormányzat felé, hogy alkalomadtán 
gyorsabban kezdje meg a síkosság mentesítést, mert a Kossuth Lajos utcába télen van úgy, hogy 
erre hivatkozva nem járnak ki a menetrendszerinti buszjáratok. 
 
Pósfai József polgármester: Próbálnak gyorsabban reagálni, de az alapvető probléma, hogy az 
önkormányzatnak nincs megfelelő gépparkja ehhez. Ezen változtatni a következő öt év egyik fontos 
feladata. 
 
Faragó Istvánné: Összetörték a szemetesek a kukáját, de úgy hallotta ez nem egyedi eset.  
 
Pósfai József polgármester: Levélben jelzi a panasztételt a szolgáltató felé. 
 
Csorba József: Kérdezi, hogy a kábeltv műsorcsomagjai miért nem a közönség igénye alapján 
kerülnek kialakításra? Miért az a két csatorna kerül fel újonnan a műsorra, amiről írásos értesítést is 
kaptak? Pl. Őt jobban érdekelné a Viasat 6, mint a tervezett új csatornák. 
 
Pósfai József polgármester: A M3 Annot már egy éve Közmeghallgatáson is kérték, azóta szóban 
egyre többen. Az Echo tv-vel kapcsolatos igény is többször megfogalmazódott, mint ahogy 
Friedrich úr a mai hozzászólásában is jelezte már.  
Hasonló nagyságú településeken az önkormányzati tulajdonú kábel tv-k közül az únyi rendelkezik a 
legbőségesebb kínálattal, a maga 36 csatornájával. Az árszabályozás mellett azért is tartották meg 
önkormányzati tulajdonban, hogy a műsorcsomagokba beleszólásuk legyen. A nagy szolgáltatóknál 
erre nincs lehetőség. Igaz, hogy azok sokkal több csatornát biztosítanak, az un. töltelék 
csatornákkal, de drágábbak is, és több tv-készülék egymástól függetlenül nem köthető rá. 
Az egyes tv-csatornákkal több éves szerződések vannak, váltani csak annak lejártával lehet. Kivéve 
a külföldi csatornákat. Azért is kerül most majd két német csatorna helyett felvételre az M3 és az 
Echo. 
Persze lehetne a csatornaszámot tovább bővíteni, de egy új csatornahely kialakítása több (2-3) 
százezer Ft-os fejlesztéssel járna, ami ugye kihatással lenne a térítési díjakra is, amik jelenleg úgy 
vannak megállapítva, hogy a kábeltv üzemeltetés nullszaldós legyen. 
 
Csorba József: Több előfizető úgy látja, hogy minőségi problémák is vannak a továbbított adókkal. 
Kéri jelezni az üzemeltetőnek. 
 
Tóth Ferenc: Sokan támadták a polgármestert, meg az önkormányzatot, hogy nem csinál semmit. 
Tisztában van azzal, hogy mennyi pénz van a pénztárcájában, így hiába vágyik egy 500 ezer Ft-os 
motorkerékpárra, ha nem telik rá. A polgármester is csak a rendelkezésre álló anyagi lehetőségek 
függvényében tud fejleszteni. Igenis voltak komoly fejlesztések, itt van pl. a művelődési ház 
udvara, amit már meg is rongáltak. 
Azt kéri a lakosságtól, hogy értelmetlenül ne kritizáljanak. 
 
Kiss Gáborné: Füstölnek a kertekben is, ráadásul nedves, zöld növényzetet is begyújtanak, ami 
napokig füstölög. Sokszor nyáron ezért nem lehet szellőztetni. 
 
Takács Ottó: Le lehet a kerti hulladékok égetését szabályozni. Pl. havi vagy heti egy alkalommal 
lehessen csak, vagy egyáltalán ne lehessen. Amíg nincs leszabályozva, az önkormányzat nem tehet 
lépéseket a megakadályozására. 
 
Hajdárné Molnár Elvira alpolgármester:  Olyan településre jár dolgozni, ahol a kerti hulladék 
égetésére heti egy nap van kijelölve, de akkor lehetetlen megmaradni a városban. Teljesen 
megtiltani faluhelyen meg nem lehet. Itt is inkább az lenne a lényeg, hogy csak száraz, könnyen 
elégő hulladékot gyújtsanak be, és lehetőleg olyankor, amikor a legkevesebb embernek okoznak 
kellemetlenséget a füstöléssel. 
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Kovács Gyuláné jegyző: Általában azokon a településeken vezették be a kültéri égetésre vonatkozó 
rendelkezéseket ahol polgárőrség, vagy közterület felügyelet működik, és ők figyelik kik nem 
tartják be a rendeletet. Nálunk egyik szervezet sincs, a rendelet végrehajtása kétséges.  
 
Rubner Rudolf: Egyet ért abban a Tóth Ferenccel, hogy sokszor büdös van a faluban, mert a 
Bercsényi utcában tegnap is valaki kinyomatta a csapadékvíz elvezető árokba az emésztőjét. Sajnos 
ez gyakran előfordul, főleg csapadékos időben.  
 
Pósfai József polgármester: A tegnapi esetről hallottak, ezért ma a Jegyző Asszonnyal átnézték a 
szabálysértésekről, a szabálysértési eljárásról és a szabálysértési nyilvántartási rendszerről szóló 
törvényt. E szerint az általános szabálysértési hatóság a járási hivatal. A környezetszennyező 
szabálysértés tettenérése esetén pedig a Rendőrséget kell értesíteni, akik helyszíni bírságot 
vethetnek ki, írásbeli feljelentést viszont a járási hivatalnál kell tenni. 
 
Tóth László: Nagyon sokba kerül a szippantatás, 35 ezer Ft egy fuvar. Tervezi-e az önkormányzat 
szennyvízcsatorna kiépítését? 
 
Pósfai József polgármester: Ismerve az eddig benyújtott pályázatok költségvetését, csak akkor lát 
esélyt csatornaépítésre, ha lesz erre pályázati kiírás, ami még szintén nem ismert. 
Utoljára ~500 millió Ft-os költségvetéssel készült szennyvízcsatorna-pályázat. Lehet, hogy más 
irányba kellene elindulni. Információi szerint jelenleg 3 db egyedi (családi) szennyvíztisztító 
működik a községben. Egynek a kiépítési költsége ~1 millió Ft. 250 ingatlannal számolva feléből 
meg lehetne oldani a beruházást, mint a közös tisztítóba vezetéssel. Az üzemeltetési költsége 
(áramdíj) évi ~10 ezer Ft. A megtisztított víz élő vízfolyásba beleengedhető, vagy elszivárogtatható, 
de árasztásos öntözésre is hasznosítható. A szilárd végtermék komposztálható. Ennek a 
községszintű alkalmazásával egy aggálya van, hogy az üzemeltetési, karbantartási előírások be nem 
tartása miatt ugyan úgy bűzlene a falu, mint amikor illegálisan nyomatják ki árokba, patakba, saját 
földre a szennyvizet. 
Úgy gondolja, hogy ha lesz pályázati kiírás mindenképpen pályáznia kell az önkormányzatnak. 
A szippantással kapcsolatosan nem biztos, hogy örülni fognak annak, amit mond: A jelenleg 
érvényben lévő törvényi szabályozás szerint a szennyvíz elszállítás és kezelés a szemétszállításhoz 
hasonlóan kötelező közszolgáltatásként kell, hogy működjön. Únyon eddig azért nem került 
bevezetésre, mert nem találtak olyan vállalkozót, aki szerződne a szolgáltatás végzésére. Sajnos 
eddig azzal szembesült, hogy 20 ezer Ft+Áfa/fuvar alatt nem valószínű, hogy megoldható lesz a 
szippantás. Véleménye szerint az lenne az igazi megoldás, ha az ivóvíz ellátás és a szennyvíz-
kezelés állami feladattá válna, és akkor a nem csatornázott területek szippantásáról is az állam 
gondoskodna. 
Lehetőségként adódik még Máriahalom községgel összefogva közös gépparkkal megoldani a 
feladatot.  
 
Tóth László: Érdeklődik, hogy az Únyt elkerülő főút (Suzukit az M1 autópályával összekötő út) 
építése milyen stádiumban van? 
 
Pósfai József polgármester: Két hete részt vett egy közutas értekezleten, ahol a megyei 
Közútkezelő igazgatóját kérdezte ez ügyben. Azt a választ kapta, hogy mióta nem a helyi 
országgyűlési képviselő az infrastruktúráért felelős államtitkár, háttérbe került a program 
bonyolítása.  
Utolsó hivatalos információja az, hogy a Tinnye-Úny közötti nyomvonal maradt meg, és hogy 
folyamatban van a megvalósíthatósági tanulmány készítése. 
 
Tóth Ferenc: Hivatalosan megalakult-e az únyi önkormányzat és mindenki letette-e az esküt? 
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Pósfai József polgármester: Igen, 2014. október 22-én volt az alakuló ülés. Csúcs Gábor képviselő 
munkahelyi elfoglaltsága miatt nem tudott megjeleni. Ő majd a következő testületin tesz esküt, 
amikor jelen lesz. Megkérdezték ez ügyben a Kormányhivatalt, és az Ő iránymutatásuk szerint 
cselekedtek. 
 
Csorbáné Kovács Piroska: A falu tele van csodálatos természeti adottságokkal, amik nem 
közelíthetőek meg, mert az önkormányzati utak le vannak zárva. Pl. a Határ utca felől a Paskomba 
vezető út egy idő után le van kerítve. Ugyan ez a helyzet a volt laktanyát a másik oldalon 
megkerülő földúttal is. úgy gondolja így több gazdálkodó sem tudja a földjeit megközelíteni. 
 
Pósfai József polgármester: Az önkormányzati utakat, legyen külterületi mg-i út is, senki nem 
zárhatja le. 
Sajnos a Határ utca Paskomba vezető külterületi szakasza (084 hrsz) a térkép szerint is valóban 
addig tart, mint ahol le van zárva.  
A volt laktanyával párhuzamosan, a másik oldalán külterületi út nincs a térképen, tehát állami 
területen, szántón (095 hrsz), illegálisan kialakított útról van szó, ami egy magántulajdonú tanyához 
vezet. Úgy gondolja az átjárhatóság tekintetében ez ügyben sem tud tenni az önkormányzat. A tőle 
telhetőt megtette, amikor a Nemzeti Földalapkezelő Szervezethez fordul ezen út legalizálása 
érdekében, éppen a helyi gazdák érdekeire hivatkozva, de válaszra sem méltatták. 
 
Takács Ottó: Szerinte a község honlapja ritkán van frissítve. Pl. az Alakuló ülés jegyzőkönyve sem 
került még föl.  
 
Pósfai József polgármester: Ezt a kritikát nem tudja elfogadni, sőt egyenesen cáfolja. A honlapra 
szánt irományokat, dokumentumokat általában egy megrendelés keretében ő rakatja ki. A 
megrendeléstől számított egy-két napon belül általában olvashatóak.  
A testületi jegyzőkönyveket 15 napon belül kell elkészíteni, általában sikerül is tartani ezt a 
határidőt. Csúszás az önkormányzati választások előtti hónapban volt, mert szabadságon volt. Az 
alakuló ülésről szóló jegyzőkönyv azonban már vagy két hete olvasható a honlapon. 
Érkezett kritika arról is, hogy néhányan szélesebb körű tájékoztatás szorgalmaznak. Nem ismer 
olyan települést, közel és távol, amely olyan részletességgel (jelenléti, meghívó, előterjesztés, 
rendeletek stb.) tenné ki a honlapjára a testületi jegyzőkönyveket, mint Úny. Aki nem hiszi, járjon 
utána! 
 
Takács Ottó: Két héten belül nem nézte a község honlapját. 
 
Az ülésen több kérdés, hozzászólás, javaslat nem hangzott el. A polgármester megköszönte a 
megjelenést, majd az ülést 19 óra 25 perckor bezárta.  
 

 
K.m.f. 

 
 

 
Pósfai József 
polgármester 

 
 

 
 

 
 

 Kovács Gyuláné 
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1. melléklet: Jelenléti ív 
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2. melléklet: Meghívó 
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Úny Község Önkormányzata           2528 Úny, Kossuth Lajos út 2.  Tel.: 33/508-800 
=================================================================== 

 

Meghívó 
 

Tisztelt Lakosság! 
 

Úny Község Képviselő-testülete nevében tisztelettel meghívom  
a 2014. november 20-án (csütörtökön) 17 órai kezdettel tartandó 

KÖZMEGHALLGATÁSRA 
 
Közmeghallgatás helye:  Művelődési ház Úny, Kossuth Lajos u. 12. 

Napirendi javaslat:  

1.) Állampolgári javaslatok, hozzászólások  
Levezető: Pósfai József polgármester 
 

Kérem, megjelenésével és javaslataival tisztelje meg rendezvényünket! 
 
Úny, 2014. november 14. 

Tisztelettel: 

 
                                            Pósfai József 
                                              Polgármester 

 


